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Елица 
Зашева, 
специалист общи бан-
кови операции-клон 
Пазарджик

Елица Зашева е на 23 
години и работи в клон 
Пазарджик от скоро като 
специалист общи банко-
ви операции. Завършила 
е Счетоводство и кон-
трол в Икономическия 
университет във Варна 
през 2011 г., като вед-
нага след дипломирането 
си започва да търси ра-
бота в банковите среди. 
Fibank (Първа инвестици-
онна банка) я привлича с 
иновативността си и до-
брите работни условия. 
Приятно е изненадана 
от факта, че банката ин-
вестира много в нея като 
новоназначен служи-
тел с провеждането на 
вътрешнобанкови обу-
чения, които й помагат 
да се усъвършенства и 
да среща колеги от други 
клонове, тъй като това не 
е често срещана практи-
ка. Елица е щастлива, че 
има възможността да е 
част от екипа на банката 
и е искрено благодарна 
на колегите си, които са 
направили това реалност 
с усилията си да я обуча-
ват и превърнат в една от 
тях.  На стр. 2

Изпълнителният директор на Fibank 
(Първа инвестиционна банка) г-н Васил 
Христов награди световните шампиони 
за деца по ски алпийски дисциплини и 
ски бягане Алберт Попов и Йордан Чучу-
ганов. 

Това стана по време на официалното 
закриване на зимния състезателен сезон 
2011/2012. Г-н Христов връчи призове и 

на треньорите на двамата талантливи ски-
ори, спечелили този сезон купа „Тополи-
но” – Иво Борисов и Пламен Недялков. 

Тържествената церемония се проведе 
на 24-ти април в бизнес център “Рейн-
боу Плаза” в София и бе организирана от 
Българска Федерация Ски (БФСки) и Бъл-
гарски Олимпийски Комитет (БОК). 

 На стр. 3
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Изпълнителният директор на Fibank Васил Христов и финансовият директор на М-Тел Пламен 
Петров връчиха наградите от името на генералните спонсори.

- Господин Стефанов, от 
всеки вид рози ли може да 
се произведе розово масло?

- От всеки вид маслодaй-
ни рози може да се направи 
розово масло. Съществуват 
няколко вида, но световно 
известната роза дамасцена е 
основният сорт, от който се 
произвежда българското ро-
зово масло. Втора по важност 
е бялата роза, която почти е 

изчезнала и приложението й 
е по-малко. Тя се характери-
зира с по-висок рандеман*, а 
ароматът, който се получава 
от нея е безценен и служи за 
хамуриране** и повишаване 
качеството на розовото масло, 
придобито от роза дамасцена. 
Другите маслодайни рози са 
със значително по-малко при-
ложения. 

   На стр. 5

n НАШИТЕ КЛИЕНТИ n
Изнасяме розово 
масло на 
всички континенти

Димитър 
Стефанов, 

собственик на 
Интермед 1 ООД: 

Наградата връчи изпълнителният директор на банката Васил Христов

NEWS

Fibаnk (Първа инвестиционна банка) награди 
младите таланти на белите спортове 
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Плановете й за бъдещата 
кариера са свързани с усъ-
вършенстването й като банков 
професионалист и повишава-
не на знанията й в областта на 
микрокредитирането.

- В какво се изразява рабо-
тата Ви?

- Първа инвестиционна бан-
ка е изключително ориенти-
рана към своите клиенти и по 
тази причина мое задължение 
е да бъда полезна, знаеща и 
можеща. Работата в банката е 
доста динамична, а специфика-
та на работната среда изисква 
да познавам законовите и нор-
мативни актове на финансови-
те институции. Ежедневно се 
срещам с много клиенти, както 

жителите и приятната работна 
атмосфера. Смея да твърдя, 
че клиентите намират при нас 
това, което търсят – информа-
ция и консултация за всички 
продукти на банката, както и 
бързо и професионално об-
служване. Ние правим всичко, 
за да се почувства клиентът си-
гурен в нас като специалисти и 
в банката като институция. 
Често съм чувала да наричат 
специалистите по общи бан-
кови операции лицето на бан-
ката и вярвам, че всички наши 
клиенти виждат в нас техния 
стабилен партньор. В подобна 
работна атмосфера се общува 
с лекота, а аз се чувствам по-
лезна и мотивирана.

- Какво правите в свобод-
ното си време?

- Свободното си време пре-
карвам с близки и приятели. 
Също така много обичам да 
пътувам и да съм сред приро-
дата. Част  от свободното си 
време прекарвам и с колегите, 
защото освен добри специали-
сти те са и добри приятели. На-
слаждавам се и на моментите, 
прекарани с домашния ми лю-
бимец – ротвайлера Тара. 

настоящи така и потенциални, 
които имат нужда от консул-
тация и съвет от специалист. 
Радвам се, че мога да им да 
бъда полезна, а истинското 
удовлетворение идва в момен-
та, в който клиентът приема 
служителя за свой партньор 
– работят заедно с една цел. 
Мисля че, изграждането на та-

кива отношения с клиентите е 
основна задача за на нас като 
специалисти.

- Какво могат да намерят 
клиентите в клон Пазар-
джик?

- Първото нещо, което прави 
впечатление на нашите клиен-
ти, са усмихнатите лица на слу-

n СЛУЖИТЕЛ 
НА СЕДМИЦАТА n

l  Много є харесва, че банката инвес-
тира много в нея като новоназначен 
служител

l  Обича да пътува и да е сред природата

l  Наслаждава се на моментите прекара-
ни с ротвайлера Тара

n DINERS CLUB n

С кампанията „Ти си един 
от нас” отбелязахме една 
важна стъпка в развитието 
на кредитните карти Diners 
Club. Вече всички кредитни 
карти, издавани от Дайнърс 
клуб България, притежават 
чип – за вашата по-голяма 
сигурност и за по-богатите 
възможности на кредитните 
карти. Освен това можете 
да плащате на още пове-
че места в България. Броят 
на ПОС терминалите, които 
приемат картите Diners Club, 
вече е над 8000, а до края 
на годината ще се увеличи 
с още 5000 благодарение на 
сътрудничеството ни с банка 
ОББ.

На 19 април наградихме и 
спечелилите от томболата, 
чието начало обявихме заед-
но със старта на рекламната 
кампания. Всички притежа-
тели на карта Diners Club, с 
изключение на корпоратив-
ните карти, можеха да участ-
ват в нея. Достатъчно бе да 
направят една трансакция с 
нея.

Адриана Чернева спечели 

голямата награда – уикенд 
за двама в 5-звездния „Кем-
пински Хотел Гранд Арена” 
в Банско, за да се наслади 
на спокойствие и лукс сред 
природата на планинския ни 
курорт. Куфари Samsonite 
ще направят по-удобни 
следващите пътешествия на 
Милена Ванкова, Светослав 
Колев, Ивайло Тонев, Вен-
цислав Неджин и Калоян Бо-
гданов.

А ако и вие желаете да си 
издадете карта Diners Club, 
заповядайте в нашия сайт, 
подайте онлайн искане още 
сега и се възползвайте от 
промоционалното ни пред-
ложение – без членска такса 
за първата година. Така ще 
можете и вие да се включите 
в предстоящите томболи и 
изненади, които подготвяме.

Елица Зашева, 
специалист общи банкови 
операции-клон Пазарджик

Раздадохме наградите от 
кампанията „Ти си един от нас”

Изпълни-
телният 
директор на 
Дайнърс Клуб 
България Анна 
Ангелова 
(вляво) връчи 
наградите 
на спечелили-
те от том-
болата.

Ако преследвате високи цели, никога не спирате, винаги 
търсите, винаги учите, вие сте един от нас
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ето си Световната купа за 
мъже. Дни преди алпий-
ците да дойдат в Банско 
Пампорово, за първи път 
от 1986 година насам, 
прие кръг от Европейска-
та купа по ски алпийски 
дисциплини. Оценките на 
ФИС за домакинство и на 
двата старта в слалома 
при мъжете в родопския 
курорт единодушно бяха 
високи.

Българските алпийци се 
представиха на висота 
и през този успешен за 
белите спортове сезон. 
Александра Жекова отно-
во, както неизменно през 

последните години, беше 
сред водещите в света 
състезателки по сноу-
борд. Спонсорираната от 
Fibank (Първа инвестици-
онна банка) Сани постиг-
на 4 призови класирания 
за Световната купа (три 
втори места и едно трето) 
през сезона и в крайна 
сметка завърши на прес-
тижното трето място в 
дисциплината „Бордър-
крос”. Наградата връчи 
министърът на физическо-
то възпитание и спорта 
Свилен Нейков. Светов-
ният шампион в ски скока 
при младежите Владимир 

Зографски доказа и тази 
година, че е състезател 
с характер и огромен по-
тенциал. Въпреки някои 
несполуки през сезона, 
самоковецът продължава 
да дава надежди, че ще 
извоюва трайно място 
сред най-добрите в света 
в ски-скока. Той се нареди 
на 28-мо място в Светов-
ната ранглиста, оставяйки 
след себе си звезди като 
шампионите на планетата 
Якоб Янда и Мартин Шмид. 
Поздравления и награда 
Владимир Зографски по-
лучи от председателя на 
БФСки - г-н Цеко Минев.

ОТ СТР. 1

Fibаnk (Първа инвес-
тиционна банка) бе сред 
основните спонсори на 
двата кръга от Светов-
ната ски купа в Банско 
тази година и заслужено 
й бе присъдена награда 
за цялостно партньорство 
през сезона, както и за 
осигуряването на премии 
на водещите български 
състезатели. Наградата 
получи г-н Васил Христов, 
изпълнителен директор на 
банката.

Сезонът ще влезе в ис-
торията с организирането 
и провеждането у нас за 
първи път на два кръга за 
Световната купа по ски 
по алпийски дисципли-
ни – за мъже и за жени, 
както и една Европейска 
купа за мъже. Тази година 
Международната федера-
ция по ски (ФИС) гласува 
само на 5 страни право-
то да организират в един 
сезон стартове от най-ви-
сокия ранг при мъжете и 
жените. Световните купи 
в Банско бяха излъчвани 
на живо всеки ден от 25 
телевизии и стигаха до 
300 милиона зрители от 
Ванкувър през Лондон, та 
чак до Токио. Стартовете 
бяха отразени от над 300 
акредитирани журнали-
сти от целия свят. Това ги 
направи и най-значимите 
спортни събития в Бълга-
рия за годината.

Организацията на състе-
занията в Банско показа, 
че страната ни и водешия 
български зимен курорт 
вече са се утвърдили като 
перфектни организатори 
на състезания от ранга 
на Световната купа. По-
редните отлични оценки 
Банско получи от пред-
ставителите на Междуна-
родната федерация по ски 
и лично от Президента на 
ФИС Джанфранко Каспер, 
който уважи с присъстви-
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Fibаnk (Първа инвестиционна банка) награди 
младите таланти на белите спортове 

Наградата връчи изпълнителният 
директор на банката Васил Христов

Александра Жекова бе наградена от министъра 
на физическото възпитание и спорта Свилен Нейков.



от цветове. Нежно женстве-
на, романтична и ефирна – 
така най-кратко може да се 
опише колекцията Wings.

С минималистичния си 
дизайн, издължената, пра-
волинейна форма, дизай-
нерското бижу може да 
бъде окачено на златна или 
сребърна верижка, както и 

на верижка от 
сурова коприна 
с бижутерска 
закопчалка. Из-
работката и ка-
чеството на бла-
городните мета-
ли е за ценители 
- 999.9 чисто 
злато или .999 
чисто сребро, 
а опаковката е 
подобаваща -  
луксозна кутия и 
торбичка от ор-
ганза. Но както 
и да бъде носено 
едно е сигур-
но - всяко бижу 
от колекцията 

Wings ще е изключителен и 
незабравим подарък за вас 
или за скъп човек.

дно конче върху стръкче 
трева и грациозно коли-
бри, което събира нектар 

Абитуриентските балове 
наближават и вече всички 
млади дами трескаво се 
подготвят за един от най-
важните дни в живота им. 
Освен за ефектна рокля 
обаче девойките трябва 
да помислят и за подходя-
щото бижу. Тук на помощ 
идва Fibank (Първа инвес-
тиционна банка) с бижу-
терската колекция 
Wings. Красивите 
аксесоари са изра-
ботени от майсто-
рите на ювелирното 
изкуство от швей-
царската фирма 
ПАМП. Изтънче-
ност и престиж 
ще излъчва всяка 
дама поставила 
финото бижу. 
Основният ди-
зайнерски еле-
мент в колек-
цията са фло-
ралните моти-
ви. Дизайнът 
включва три 
визии: волна 
пеперуда над облаче от 
цветен прашец; нежно во-
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Уникалната ювелирна колекция 
Wings ще зарадва абитуриентите

дно конче върху стръкче 
трева и грациозно коли-
бри, което събира нектар 

терската колекция 
Wings. Красивите 
аксесоари са изра-
ботени от майсто-
рите на ювелирното 
изкуство от швей-
царската фирма 
ПАМП. Изтънче-
ност и престиж 
ще излъчва всяка 
дама поставила 
финото бижу. 
Основният ди-
зайнерски еле-

пеперуда над облаче от 
цветен прашец; нежно во-

Fibank (Първа инвестици-
онна банка) предлага кре-
дит за земеделски произво-
дители на база бъдещи суб-
сидии по СЕПП*. Продуктът 
е разработен специално за 
всички земеделски произ-
водители, които са реги-
стрирани като юридически 
лица, еднолични търговци 
или физически лица.

Новото при този про-
дукт е, че се предлага 
при обезпечение бъде-
щи субсидии. Размерът 
на земеделския кредит 
се определя в размер на 
до 100% от постъпилата 
субсидия по СЕПП за ми-
налата кампания от 2011 
година, а срокът, за който 
се отпуска е до 12 месеца. 
Кредитът дава възможност 

на клиентите да ползват 
оборотно финансиране 
още преди получаване на 
удостоверение от Държа-
вен фонд „Земеделие” и 
дори преди подаване на 
заявление за подпомагане 
на сезон 2012/2013 . Това 
им позволява да разпола-
гат с парите от субсидията 
авансово, което им спес-
тява ценно време.

Кредитът за земеделски 
производители на база бъ-

дещи субсидии по СЕПП 
се предлага без такса за 
предсрочно погасяване с 
постъпления от субсидиите 
по СЕПП. 

Другият продукт, който е 
специално разработен за 
земеделски производите-
ли е кредитът за покупка 
на земеделска земя. Кре-
дитът е с нови, по добри 
условия и също е пред-
назначен за юридически 
лица, еднолични търговци 

или физически лица, реги-
стрирани като земеделски 
производители.

Максималният размер на 
кредита е до 70% от стой-
ността на закупените земе-
делски земи, когато те са 
единствено обезпечение по 
кредита. При предоставяне 
на допълнително обезпе-
чение, могат да бъдат фи-
нансирани и до 100 % от 
стойността на закупуваните 
земеделски земи. Креди-
тът се отпуска за срок до 
15 години и се предлага с 
гратисен период, който се 
договаря индивидуално за 
всяка сделка.

„Кредитът за покупка на 
земеделска земя” и „Кре-
дитът за земеделски про-
изводители на база бъдещи 
субсидии по СЕПП” предла-
гат специален погасителен 
план, който е съобразен със 
сезонността на бизнеса. 

Банката предлага кредити, специално 
разработени за земеделски производители

*  Схемата за плащане на единица площ (СЕПП) представлява плащане на единица площ (хектар) и е част от 
първия стълб на Общата селскостопанска политика на ЕС - това са т.нар. директни плащания и пазарна 
подкрепа на земеделските производители.

Fibank подпомага 
българското земеделие

Красивите 
аксесоари са 
изработени 

от май-
сторите на 
ювелирното 

изкуство от 
швейцарска-

та фирма 
ПАМП.
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n НАШИТЕ КЛИЕНТИ  n

Интермед 1 ООД е 
производител на 
широк асортимент 

натурални продукти като 
етерични масла и е най-го-
лемият износител на све-

товно известното българ-
ско розово масло. Фирмата 
е известна на международ-

ните пазари с високото ка-
чество на био продуктите 
си, притежаващи швейцар-

ския ECOCERT сертифи-
кат и с отличните взаимо-
отношения с клиентите 
си. Разговаряме с Димитър 
Стефанов, който е глава 
на семейния бизнес.

ОТ СТР. 1

- За кои страни основно 
изнасяме българско розо-
во и лавандулово масло?

- В последните няколко 
години, с помощта на Fibank 
(Първа инвестиционна бан-
ка), успяхме да достигнем до 
пазарите на всички конти-
ненти. Европейският пазар е 
с най-голям дял, а на второ 
място е японският, за който 
можем да твърдим , че го-
ляма част от потребителите 
на розови продукти са наши 
клиенти. Разбира се, разви-
ваме пазарите и в Америка, 
Австралия и Азия. Тези наши 
постижения са плод на над 
15-годишен маркетинг.

- Вие сте един от основа-
телите на Българска асоци-
ация за биопродукти. Какви 
цели сте си поставили?

- Ние сме не само едни от 
учредителите на асоциаци-
ята, но и едни от първите, 
които приложиха биоприн-
ципите в големи площи с ете-
рично–маслените култури в 
България. През 2003 година, 
когато все още не се говоре-
ше за субсидиране на биоп-
роизводството в България, 
ние започнахме да преори-
ентираме насажденията си 
към гледане по биодинами-
чен начин, което е най-висо-
ката степен в отглеждането 
на растения по биологичен 
начин. Биодинамичното про-
изводство е свързано с цик-
лите на луната и привличане-
то на космическата енергия 
към растенията. Негов осно-
вател е известния антропо-
соф Рудолф Щайнер. След 
няколко години обучение и 
трупане на опит, съумяхме да 
изградим наша технология 
в отглеждането на етерич-
но- маслени култури по този 
начин. Постепенно от 2007-
2008 година, започнахме 
да предаваме опит, за да се 

стигне до днес, когато смело 
можем да заявим, че 80% от 
поддоставчиците ни са били 

обучени от нас. Разбира 
се, вярата в бъдещето не е 
единственият фактор, който 

Ние сме едни от първите, които приложи-
ха био принципите в големи площи с ете-
рично–маслените култури у нас

Световно известната роза дамасцена е 
основният сорт, от който се произвежда 
българското розово масло

ги е подтикнал да тръгнат по 
този път. Вторият по важност 
фактор е, че биологичната 
продукция се изкупува между 
20% и 30% по-скъпо от кон-
венционалната, а също и по-
лучаването на допълнителни 
средства по мярка 214. 

Една от най-важните причи-
ни за създаването на Асоциа-
цията за биопродукти е съби-
рането на единомишленици с 
един основен проблем през 
2003 г. – неполучаването на 
субсидиите по мярка 214. 
За почти три години работа, 
асоциацията постигна много 
в промяна на нормативната 
база , което облекчи канди-
датстването и получаването 
на субсидии по мярка 214. 

- Как оценявате сътрудни-
чеството си с Fibank (Първа 
инвестиционна банка) през 
годините?

- Горди сме да бъдем едни 
от първите клиенти на Първа 
инвестиционна банка, още 
от създаването й. Мисля, че 
както банката всяка поред-
на година увеличаваше своя 
капацитет и значимост в бъл-
гарския банков сектор, така 
и ние растяхме успоредно с 
нея. Безспорен е приносът 
на Fibank в нашия бизнес, тъй 
като повярва в нас и подкре-
пи дългосрочните ни инвес-
тиционни планове. Много ни 
помогнаха специалистите от 
клон Карлово, както и от ди-
рекция МСП, които разбраха 
сложността на материята, с 
която работим и направиха 
сътрудничеството ни ползот-
ворно с отпусканите ежегод-
но нарастващи суми за обо-
ротни средства. През послед-
ните години финансирането 
следва темпото на растежа 
ни, свързан със завоюването 
на все по-голям пазарен дял 
в етерично-маслената индус-
трия. Не на последно място, 
отговаряйки на съвременните 
тенденции, банката започна 
финансиране  и по европей-
ски проекти. 

*  Количество добита продукция от определено количество суровина.
**  Хамурирането е контролирано смесване на масла от един и същ вид, но с различен произход, с цел получаване на 

продукт с определени качества.

Изнасяме розово 
масло на всички 
континенти
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Независимо дали стоите пред наш служител 
в банковия салон, или на телефонната слушалка, 
вие трябва да се идентифицирате

останалите възможности на услугата.
Друга предпоставка към използване 

на телефонното банкиране е високата 
степен на удовлетвореност от стра-
на на клиентите. В изследването няма 
участници с отрицателни впечатления 
от услугата . Мненията на физическите 
и юридическите лица не се раздвояват 
в оценките си, като и при двете групи 
са положителни. Общо 86.7% от рес-
пондентите споделят, че са по-скоро 
или много доволни от използваната 
услуга на Fibank (Първа инвестиционна 
банка).

21.4% от участвалите в проучването 
клиенти на банката изразяват като въз-
пираща причина за от използване на 
телефонно банкиране притеснение за 
сигурността при извършване на банко-
ви операции чрез телефон. Негативен 
ефект тук оказват и зачестилите през 
последната година случаи на телефонни 
измами сред населението и генерира-
ната паника при медийното отразяване 
на проблема. За нас от Fibank (Първа 

инвестиционна банка) сигурността на 
нашите клиенти е водеща. Независи-
мо дали стоите пред наш служител в 
банковия салон или на телефонната 
слушалка, вие трябва да се идентифи-
цирате. При телефонното банкиране 
това можете да направите с помощта 
на малко електронно устройство наре-
чено Token. Той има ПИНт и генерира 
пароли по специален алгоритъм. С тях 
вие се представяте пред системата 
– въвеждате ПИНт кода, който сте по-
лучили заедно с устройството, и гене-
рираната парола. Token устройството 
е синхронизирано с нашата банкова 
система и регистрирано към вашия 
клиентски профил там. На свой ред 
комбинацията от ПИНт кода и паролата 
е известна единствено на вас и така ни 
позволява да ви идентифицираме като 
притежател на устройството и титуляр 
на сметката. До 2 юли 2012 г. можете 
да купите Token устройство за активно 
банкиране на преференциална цена от 
10 лева!

Пълният текст на анализа можете 
да прочетете в нашия корпоративен 

блог http://fibank.bg/blog/

ХРИСТО 
ХРИСТОВ
специалист 
Маркетингови 
проучвания и 
анализи

Нагласи и използваемост 
на услугата 
телефонно банкиране

Ако пътувате често или ежедневието 
Ви е динамично и нямате възможност 
да отделите време да посетите банков 
салон, услугата ”Телефонно банкира-
не” на Fibank (Първа 
инвестиционна бан-
ка) Ви предлага още 
една възможност да 
правите това дис-
танционно, като на-
реждате преводи и 
получавате справки 
по телефона. С един 
разговор на *bank 
(*2265) и 0700 19 
599 от 8:45 до 17:45 
всеки работен ден 
можете да нареждате 
преводи, да закупу-
вате валута и да до-
говаряте курс. 

Според проведе-
но през месец март 
тази година проуч-
ване сред клиентите 
на банката в цяла-
та страна* 13% от 
участвалите проявя-
ват желание до края 
на годината да запо-
чнат да използват ус-
лугата. Причините за този интерес мо-
гат да се търсят в две посоки. От една 
страна, съвременният начин на живот 
става все по-динамичен, което налага 
необходимостта за клиентите да разпо-
лагат по всяко време и на всяко място 
с достъп до своите средства. Това се 
потвърждава и от съпоставката между 
използващите вече услугата и възнаме-
ряващите да я използват. Между двете 
групи клиенти се наблюдават различия 
в услугите, за които биха го използва-
ли. Освен за вътрешнобанкови прево-
ди, използващите услугата клиенти я 
употребяват основно, за да получават 
извлечения по своите сметки. 64.3% 
от възнамеряващите да използват те-
лефонно банкиране се насочват към 
активни операции като извършване на 
парични преводи в страната и чужби-
на. Казано с други думи, наблюдава се 
тенденция към използване на услугата 
от пасивно към активно банкиране. 
Това се потвърждава и от по-високия 
процент желаещи да се възползват и от 

* Проучването е проведено в периода 1 – 23 март 2012 г. сред клиенти на банката във всички 
клонове и офиси в цялата страна. Броят на взелите участие респонденти е N=431. От тях 351 
са физически лица клиенти на банката и 80 са юридически.

n  РАЗПРЕДЕЛЕНИЕ НА ИЗПОЛЗВАНИТЕ УСЛУГИ 
И ТЕЗИ, КОИТО ЩЕ БЪДАТ ИЗПОЛЗВАНИ

База: Използва услугата N=15, 
Възнамерява да използва 
услугата N=56
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обществеността Десислава Николова, Атанас Куртиян

РЕПУБЛИКА

печат : R O P R I N T  О О Д

Справка за за-
дълженията към 
хазната и онлайн 
плащане на данъци 
и такси ще може 
да се прави и през 
сайтовете на банки. 
Това е една от услу-
гите, разработени 
от „Информацион-

но обслужване“, 
които финансовото 
министерство ще 
въведе в периода 
2012 - 2013 г.

Така чрез сайто-
вете на банките ще 
може да се получа-
ва информация има-
ме ли просрочени 

задължения и колко 
дължим на община-
та за кучето си на-
пример.

Ще се въведе и оп-
ция данъците и так-
сите да се плащат и 
онлайн с кредитна 
или дебитна карта. 
Засега тези начини 

за разплащане няма 
да важат за глобите, 
но на следващ етап 
и те ще бъдат вклю-
чени към системата.

Отделно се пред-
вижда задълже-
ните лица да имат 
възможност да си 
откриват директен 
дебит към дадена 
банка, с който да 
се покриват автома-
тично задълженията 
им към държавата.

n БАНКОВ СВЯТ  n Банки ще напомнят 
за неплатени данъци

Кризата се изостря с 
всеки изминат ден и за да я 
преодолеят, властите в ев-
розоната трябва да водят 
политика на стимулиране 
на икономическия растеж, 
заяви известният финан-
сист Джордж Сорос. 

“Политиците обявиха, 
че кризата е свършила, но 
избързаха, защото това 
далеч не е така. Отпус-
натите средства от Евро-
пейската централна банка 
- общо около 1 трлн. евро 
- подобриха ситуацията, 
но това е само печелене 
на време”, казва Сорос в 
интервю за френския в. 
“Фигаро”. 

Според Сорос най-голя-
ма тревога в момента буди 

повторното изкупуване 
на дълговете. Испанските 
банки придобиха задълже-
нията на страната, френ-
ските банки - дълговете 
на Франция и т.н. А това 
е доста опасно, истинска 
бомба със закъснител, тъй 
като може да доведе до 

крах на еврото”. 
Сорос изтъква, че зара-

ди жестоките икономии, 
наложени от властите в 
редица страни от еврозо-
ната, брутният вътрешен 
продукт неминуемо ще 
намалее, резултатът от 
което ще е нарастване на 
дълговото бреме спрямо 
националното богатство 
в дадената страна. “Това 
е спирала от която няма 
измъкване - попадане в 
дефлация заради огро-
мен държавен дълг, което 
неминуемо ще доведе до 
колапс, каза финанси-
стът. 

Сорос: Стига икономии, 
вдигнете растежа

Кристиан Ноайе: Европейските 
банки са стабилни 

Европейските банки са 
толкова стабилни, кол-
кото финансовите инсти-

туции по целия свят, а 
безпокойството за със-
тоянието им е „напълно 

неоснователно”. Това 
заяви във Вашингтон пре-
зидентът на Френската 
централна банка Кристи-
ан Ноайе, съобщи радио 
Europe 1. 

„Общият песимистичен 
поглед върху банковия 
сектор в Европа ми из-
глежда напълно неосно-
вателен. Европейският 
банков сектор е солиден 
колкото банковия сектор 
в останалата част на све-
та”, посочи директорът на 
„Банк дьо Франс” след 
среща на финансовите 
министри и президентите 
на централните банки от 
Г20. 

Кристиан 
Ноайе, 

управител 
на Banque de 

France.

The IMF has so far raised $320bn in
a bid to increase its firepower to deal

with the eurozone debt crisis, but
hopes to boost that sum to $400bn

with commitments from finance
officials from around the globe at

this week’s meeting in Washington

Euro zone
Japan
Sweden
Norway
Poland
Denmark
Switzerland and others

CONTRIBUTIONS TO DATE

$200bn
$60bn
$10bn
$9.3bn

$8bn
$7bn

$26bn
Снимка: Getty Images

Международният валутен фонд събра $320 млрд. 
досега, за да гарантира собствената си  стабилност 

по време на кризата с дълговете на държавите 
от еврозоната, но от институцията се надяват 

тази сума да се повиши до $400 млрд. благодарение 
на обещанията на водещите финансисти по време 

на срещата на експертите във Вашингтон.

Еврозона
Япония
Швеция
Норвегия
Полша
Дания
Швейцария

ПРИНОС ДОСЕГА 
$200 млрд.

$60 млрд.
$10 млрд.
$9.3 млрд.

$8 млрд.
$7 млрд.

$26 млрд.

Парите на МВФ
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Анализатори от Morgan Stanley 
прогнозират, че еврото отново ще бъде 
под натиск не само спрямо долара, 
но и спрямо повечето от останалите 
валути, заради нарасналата политиче-
ска несигурност в еврозоната. “Про-
блемите с приемането на държавните 
бюджети и нарастващата политическа 
несигурност предполагат, че фокусът 
отново ще бъде насочен към кредитния 
рейтинг на страните, което несъмнено 
ще доведе до допълнителен натиск 
върху еврото”, посочват от банката.

Morgan Stanley 
прогнозира 
спад на еврото

Джордж 
Сорос
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По изискване на добрата меди-
цинска практика, всеки българин 
е длъжен да провежда един път 

годишно профилактичен преглед за 
оценка на здравословното му състоя-
ние. Параметрите на профилактичните 
прегледи се определят индивидуално 
в зависимост от пола, възрастта, фак-
торите на работната среда, наличие на 
вече установени хронични заболява-
ния. Статистическите данни показват, 
че само 1/3 от българските граждани 
провеждат тези прегледи.

Затова е добре да се обсъди тяхно-
то значение за превенцията на нашето 
здраве. Ръстът на редица социално зна-
чими заболявания, значително нарасна 
– сърдечно съдови, мозъчно съдови, 
ендокринни, онкологични, депресии, 
наркомании и др. Възрастовата граница 
на пациентите, непрекъснато се смъква 
към младата възраст.

Игнорирането на тези данни, не на-
малява риска, и ако при някои дори и 
късното откриване да позволява меди-
каментозен контрол, то при други, като 
онкологичните заболявания, това заба-

вяне може да се окаже фатално. Факт 
е, че тези заболявания са причина за 
1/10 от смъртните случаи. Установено 
е, че появата на раковите заболявания 
отново е вследствие на средата, начина 
на живот и бита на хората. При напра-
вените изследвания в развитите страни 
е установено, че 35 % са свързани с 
нерационално хранене, 30% с тютю-
нопушенето и 35 % с вируси, хормони, 
радиация, индустриални канцерогенни 
и наследствена предиспозиция.

Именно за това профилактиката, за-
едно с ранното откриване, лечение и 
грижи се явяват съществен елемент в 
цялостната борба с раковите заболява-

ния и е част от стратегическите направ-
ления на всяка национална програма.

Скрининговите програми са добър 
контрол на качеството и механизми-
те на профилактиката на здравето. 
В тях се включват:
1. гинекологични прегледи на жени-

те от 18 до 69 години - включващи 
- цитонамазка, микробиологично из-
следване, мамография и при необхо-
димост колпоскопия и изследване за 
HPV.

2. контрол на PSA тест при мъже над 
45 год. или при фамилна анамнеза за 
аденом на простатата и наблюдение 
от уролог.

3. колоноскопия и гастраскопия при 
пациенти със фамилна анамнеза за 
онкологични заболявания на гастро-
интестиналния тракт.

Профилактиката е грижа на всеки 
един човек и отговорност към самите 
нас и нашите семейства. Ранното ди-
агностициране на съответното заболя-
ване, увеличава процента на успех в 
лечението му, неговото контролиране и 
запазване на доброто качество на жи-
вот.

n FIHEALTH 
СЪВЕТВА  n

Колко важни са
профилактичните прегледи

Д-р Тинтява 
Мустакова, 
педиатър във 
FiHealth

Клон Пазарджик е открит в 
края на 2003 година, започ-
вайки работа с десет служи-
тели. С течение на времето 
дейността му се разширява 
и в края на 2008 г. клонът 
се премества в съвременен 
офис, в който работят 21 
банкови специалисти. Ус-
пешното развитие на Fibank-
Пазарджик е продиктувано 
в голяма степен от личния 
принос на управителя Петьо 
Петков, който с опита, ка-
чествата си и отдадения на 
работата екип, го ръководи 
от създаването му. Той вяр-
ва, че най-важни за успеха 
са лоялност към работода-
теля, професионализъм и 
откритост към клиентите и 

честност към служителите. 
Клиенти на клона са фир-

ми от сектори като търго-
вия и услуги, производство, 
строителство, преработва-
телна индустрия, земеделие 
и др. С подкрепата на Fibank 
(Първа инвестиционна бан-
ка) са финансирани различ-
ни проекти на земеделски 
производители и прерабо-
твателната промишленост. 
Одобрени са проекти по 
оперативни програми по 
мерки 311 - „Разнообра-
зяване към неземеделски 
дейности” и 312 - „Подкре-
па за създаване и развитие 
на микропредприятия” по 
Програмата за развитие на 
селските райони 2007-2013 

г. Един от офисите на банка-
та в Пазарджик обслужва и 
най-голямата компания за 

производство на картон и 
велпапе.

Клонът е лидер в града, в 
областта на картовите раз-
плащания. Обслужват се над 
6500 картодържатели с из-
дадени от банката дебитни и 
кредитни карти. За удобство 
на клиентите, банкоматите 
на Fibank (Първа инвестици-
онна банка) са инсталирани 
във всички жилищни райони 
на града. Клиентите на бан-
ката могат и да заплащат 
стоки и услуги на 53 ПОС ус-
тройства в търговски обекти. 
„Конкурентните условия, ко-
ито предлагаме за клиенти-
те, съчетани с качественото 
им обслужване от професи-
оналисти в нашите модерни 
офиси, са предпоставка  все 
повече клиенти да избират 
банката за свой партньор”, 
твърди Петков.

Екипът на Fibank–Пазар-
джик очаква с нетърпение 
посрещането на 10-годиш-
нината от откриването на 
клона като вярва, че ще 
бъде с още повече клиенти и 
с все по-голям дял в разви-
тието на европейския облик 
на град Пазарджик.

n НИЕ ОТ FIBANK n

Клонът обслужва и най-голямата компания 
за производство на картон и велпапе

Петьо Петков, управител 
на клон Пазарджик.

Fibank e лидер в картовите 
разплащания и в Пазарджик


